
NOTATKA 
z posiedzenia Komisji Praw Człowieka, Praworządności i Petycji 

Data posiedzenia: 21 lutego 2012 r. 

Nr posiedzenia: 12 
  

 
 

Posiedzeniu przewodniczył: przewodniczący komisji senator Michał Seweryński. 

Porządek posiedzenia: 1. Rozpatrzenie petycji dotyczącej podjęcia inicjatywy uchwałodawczej 
w sprawie uczczenia pamięci generała Stanisława Maczka (cd.) (P8-02/12). 

2. Rozpatrzenie petycji dotyczącej podjęcia inicjatywy ustawodawczej, 
mającej na celu podniesienie kwoty renty socjalnej (P-21/10). 

3. Rozpatrzenie petycji dotyczącej podjęcia inicjatywy ustawodawczej 
w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego dla otrzymania zasiłku 
rodzinnego (P-16/10).  

4. Rozpatrzenie petycji dotyczącej podjęcia inicjatywy ustawodawczej 
dotyczącej wzmocnienia ochrony praw lokatorów (P-04/2010). 

5. Rozpatrzenie petycji mającej na celu umożliwienie obserwacji przebiegu 
wyborów w Polsce oraz pracy organów wyborczych, w tym obwodowych 
komisji wyborczych, przez niezależnych obserwatorów krajowych 
(P8-04/11). 

6. Rozpatrzenie petycji dotyczącej podjęcia inicjatywy ustawodawczej, 
mającej na celu wprowadzenie nowego systemu orzekania 
o niepełnosprawności (P8-01/12).  

 
W posiedzeniu uczestniczyli: − senatorowie członkowie komisji: Ryszard Knosala, Robert Mamątow, 

Bohdan Paszkowski, Jan Rulewski, Michał Seweryński i Aleksander 
Świeykowski. 

 

 − pracownicy Kancelarii Senatu: 
− Biuro Komunikacji Społecznej: 

− dyrektor Anna Pomianowska-Bąk, 
− kierownik Działu Petycji i Korespondencji Danuta Antoszkiewicz, 
− główny specjalista w Dziale Petycji i Korespondencji Jolanta 

Krynicka, 
− główny specjalista w Dziale Petycji i Korespondencji Wanda 

Wójtowicz, 
− Biuro Legislacyjne: 

− Bożena Langner, Mirosław Reszczyński i Danuta Drypa. 
 

 
 

Przebieg posiedzenia: 
Ad 1. 

 
Projekt uchwały w sprawie uczczenia pamięci generała Stanisława Maczka przygotował i przedstawił 
senator Michał Seweryński.  
Po przeprowadzonej dyskusji, w trakcie której senatorowie wprowadzili drobne poprawki stylistyczno-
językowe, treść uchwały upamiętniającej sylwetkę wielkiego Polaka została przyjęta przez aklamację. 
Dyrektor Biura Komunikacji Społecznej Anna Pomianowska-Bąk zasugerowała zorganizowanie 
w Senacie wystawy poświęconej pamięci generała Stanisława Maczka, która wpisze się w cykl 
uroczystości rocznicowych organizowanych przez autorów petycji. 
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Na sprawozdawcę komisji w dalszych pracach nad projektem uchwały wybrano senatora Michała 
Seweryńskiego. 
 

Konkluzja: Komisja wnosi projekt uchwały Senatu w sprawie ustanowienia października 2012 roku miesiącem 
pamięci generała Stanisława Maczka.  
 

Ad 2. Jolanta Krynicka z Działu Petycji i Korespondencji Biura Komunikacji Społecznej przedstawiła treść 
petycji, wniesionej przez Internetowe Forum Rodzin Osób Niepełnosprawnych „Razem Możemy 
Więcej”, reprezentowane przez Jerzego P. z Warszawy. Petycja dotyczy podjęcia inicjatywy 
ustawodawczej, mającej na celu podwyższenie kwoty renty socjalnej.  
Nad petycją pracowała komisja VII kadencji Senatu. Nie zakończyła jednak prac nad przygotowanym 
już projektem ustawy o zmianie ustawy o rencie socjalnej ze względu na koniec kadencji. 
Przewodniczący komisji senator Michał Seweryński przypomniał, że zgodnie z art. 90g Regulaminu 
Senatu petycje nierozpatrzone przed upływem kadencji Senatu podlegają rozpatrzeniu przez komisję 
w następnej kadencji.  
Senatorowie postanowili kontynuować prace nad tą petycją i przyjęli projekt ustawy o zmianie ustawy 
o rencie socjalnej. Zakłada on stopniowe zwiększanie wysokości renty socjalnej o 4 punkty 
procentowe w kolejnych latach, aby docelowo osiągnąć wysokość 100% renty dla osób całkowicie 
niezdolnych do pracy. 
Do reprezentowania stanowiska komisji w dalszych pracach nad projektem wybrano senatora Bohdana 
Paszkowskiego. 
 

Konkluzja: Komisja wnosi projekt ustawy o zmianie ustawy o rencie socjalnej. 
 

Ad 3. Wanda Wójtowicz z Działu Petycji i Korespondencji Biura Komunikacji Społecznej przedstawiła treść 
petycji wniesionej przez osobę indywidualną. Petycja dotyczy podwyższenia kryterium dochodowego 
dla otrzymania zasiłku rodzinnego ponad obowiązującą obecnie kwotę 504 zł na osobę w rodzinie. 
Nad petycją pracowała komisja VII kadencji Senatu. Nie zakończyła jednak prac nad przygotowanym 
już projektem ustawy ze względu na koniec kadencji. 
Przewodniczący komisji senator Michał Seweryński przypomniał, że zgodnie z art. 90g Regulaminu 
Senatu petycje nierozpatrzone przed upływem kadencji Senatu podlegają rozpatrzeniu przez komisję 
w następnej kadencji.  
Podczas dyskusji, jaka wywiązała się na temat definicji biedy, ubóstwa, bezradności wielu obywateli 
i dramatycznie spadającej liczby urodzeń, senatorowie byli zgodni, że w obecnej sytuacji 
demograficznej Polski – wręcz zapaści demograficznej – priorytetowym zadaniem rządu powinno być 
podjęcie prac legislacyjnych zmierzających do opracowania rozwiązań mających na celu ochronę 
polskiej rodziny i najsłabszych obywateli naszego kraju. 
Senator Michał Seweryński zaproponował kontynuowanie prac nad petycją. Senatorowie zgodzili się, 
że należy rozpocząć prace legislacyjne uwzględniające czynniki powodujące nabycie prawa do zasiłku 
rodzinnego i wpływające na jego wysokość. 
Przewodniczący komisji senator Michał Seweryński zaproponował, aby komisja zwróciła się do 
Komisji Rodziny i Polityki Społecznej o wyrażenie opinii o rozpatrywanej petycji. Senatorowie 
przyjęli propozycję przewodniczącego komisji.  
 

Konkluzja: Komisja postanowiła kontynuować prace nad petycją i zwrócić się do Komisji Rodziny i Polityki 
Społecznej o wyrażenie opinii w tej sprawie.  
 

Ad 4. Petycję przedstawiła Danuta Antoszkiewicz, kierownik Działu Petycji i Korespondencji. Petycję 
wniosła osoba fizyczna, która krytycznie odnosi się do ustalonego przez ustawodawcę zakresu 
ochrony lokatorów przed eksmisją z zajmowanego pomieszczenia mieszkalnego. 
Nad petycją pracowała komisja VII kadencji Senatu, nie zakończyła jednak prac nad nią ze względu na 
koniec kadencji.  
Przewodniczący komisji senator Michał Seweryński przypomniał, że zgodnie z art. 90g Regulaminu 
Senatu petycje nierozpatrzone przed upływem kadencji Senatu podlegają rozpatrzeniu przez komisję 
w następnej kadencji.  
Po przeprowadzonej dyskusji senatorowie postanowili nie podejmować prac nad tą petycją. Ponadto 
zdecydowano przesłać ją do Ministerstwa Transportu, Budownictwa i Gospodarki Morskiej 
z pytaniem o stan prac nad rozwiązaniami w zakresie ochrony praw lokatorów.  
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Konkluzja: Komisja postanowiła nie kontynuować prac nad petycją i przesłać ją do ministra transportu z pytaniem 
o stan prac rządu nad rozwiązaniami w niej zawartymi.  
 

Ad 5. Jolanta Krynicka z Działu Petycji i Korespondencji Biura Komunikacji Społecznej przedstawiła treść 
petycji, wniesionej przez Sławomira Sz., członka Stowarzyszenia Forum Młodych Dyplomatów. 
Petycja dotyczy możliwości obserwacji przebiegu wyborów w Polsce i pracy organów wyborczych, 
w tym obwodowych komisji wyborczych, przez niezależnych obserwatorów krajowych.  
W wyniku przeprowadzonej dyskusji senatorowie wyrazili pogląd, że istniejące zapisy w ustawie
– Kodeks wyborczy gwarantują udział niezależnych obserwatorów i tym samym przeprowadzenie 
wyborów zgodnie z prawem. 
Senatorowie podjęli zatem decyzję o niekontynuowaniu prac nad tą petycją.  
 

Konkluzja: Komisja postanowiła nie kontynuować prac nad petycją. 
 

Ad 6. Wanda Wójtowicz z Działu Petycji i Korespondencji Biura Komunikacji Społecznej przedstawiła treść 
petycji, wniesionej przez Internetowe Forum Rodzin Osób Niepełnosprawnych „Razem Możemy 
Więcej”, reprezentowane przez Jerzego P. z Warszawy, Stowarzyszenie Osób Niepełnosprawnych, 
Inwalidów, ich Opiekunów i Przyjaciół SON z Gliwic oraz Ogólnopolskie Stowarzyszenie Rodzin 
Osób Niepełnosprawnych „Razem Możemy Więcej” z Kędzierzyna-Koźla. Petycja zawiera postulat 
podjęcia inicjatywy ustawodawczej, mającej na celu wprowadzenie nowego systemu orzekania 
o niepełnosprawności dzieci, opartego na ocenie sprawności ruchowej i intelektualnej oraz 
niesamodzielności w wykonywaniu czynności życiowych.  
Po przeprowadzonej dyskusji senatorowie zdecydowali o niepodejmowaniu prac nad tą petycją. 
Postanowili jednak przesłać ją do właściwej merytorycznie Komisji Rodziny i Polityki Społecznej, aby 
ta rozważyła podjęcie prac ustawodawczych w zakresie poruszonym w petycji. 
 

Konkluzja: Komisja postanowiła nie kontynuować prac nad petycją i przesłać ją do Komisji Rodziny i Polityki 
Społecznej w celu ewentualnego podjęcia dalszych prac. 
 

 

W posiedzeniu komisji nie uczestniczyły osoby wykonujące zawodową działalność lobbingową. 

 
 

Opracowano w BPS, BKS 


